
Peqqissutsimut Naalakkersuisoq 

Naalakkersuisoq tor Sundhed 
GOVERNMENT OF GREENLAND 

Medlem af Inatsisartut Jens Napat6K 
Parti i Naleraq 

Besvarelse af § 37 spørgsmål nr. 193-2020 

Kære Jens Napat6K 

Du har i henhold til § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsat følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut. Naalakkersuisut takker for spørgsmålene som besvares 
nedenfor. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut 

1. Hvilke planer har Naalakkersuisut om ambulance i Upernavik, nu hvor 
ambulancen er gået i stykker? 

Regionsledelsen i Region Avannaa har forsøgt at holde ambulancen i drift ved gentagne 
reparationer. Da dette ikke længere er hensigtsmæssigt, er målet at finde midler til indkøb 
af et andet køretøj i Upernavik. 

a) Vil de komme med en midlertidig løsning? 

I perioden indtil indkøb af et andet køretøj i Upernavik har Alderdomshjemmet udlånt 
deres bil til sundhedscenteret i Upernavik ved transporter. 

b) Har man planer om at anskaffe en ny ambulance? 

Sundhedsvæsenet har et totalt beløb til indkøb af køretøjer til alie sundhedsvæsenets 
enheder på ca. 800.000 kr. Disse midler er opbrugt for 2020. Upernavik vil blive prioriteret 
i 2021. 
Sundhedsvæsenet arbejder på, at der sker en budgetneutral rokering inden for 
sundhedsvæsenets anlægsfond. Der er i forbindelse med 3. behandlingen af FFL2021 
indgivet et forslag om rokering af flere midler til ambulanceindkøb. 
Mange af sundhedsvæsenets ambulancer er forældede og nedslidte. De nuværende 
ambulancer kræver ekstraordinære anskaffelser i 2021 og løbende udskiftning 
fremadrettet for, at der kan opretholdes en acceptabel ambulancetjeneste. De store 
anskaffelser kan ikke prioriteres inden for sundhedsvæsenets nuværende driftsbeviliing. 
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I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inats isartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut 

1. Hvilke planer har Naalakkersuisut om ambulance i Upernavik. nu hvor ambulancen er 

gået i stykker? 

a) Vil de komme med en midlertidig løsning? 
b) Har man planer om at anskaffe en ny ambulance? 

(Medlem af Inatsisartut Jens NapatoK", Partii Naleraq) 

Begrundelse: 

Vi ved hvor stor en hjælp ambulancer er ved akutte tilfælde for befolkningen. For børn, ældre samt 

andre gangbesværede kan umiddelbart ik~e modtage hjælp, fordi der ingen ambulance er i Upernavik. 

Nu hvor vinteren står for døren og vinterstormene vil medføre udfordringer fremsætter jeg mine 

spørgsmål, fordi borgerne også skal serviceres. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


